

臺灣獎學金生(MOFA/MOE)簽證申辦流程 (預計共需 4~5 週時間)

(English version follows)

- 紅字部份是你(學生)需要做的事。
- 如果你無法在開課前抵臺，將影響受獎權益。
- 如果你的護照、簽證、航班有任何異動，必須第一時間通知 CLD，並說明理由，CLD 必須重新辦理通報，否則學生無法入境。
(需在航班出發前 8 個工作天告知 CLD)

申請簽證名單通報

- CLD提報受獎名單給MOE
- MOE將名單給臺灣駐外代表處 (約2週)
- 名單送達臺灣駐外代表處，**學生申請簽證**

入境通報

- **學生最晚在出發前2週**，提供護照、簽證、機票、受獎證明給CLD
- CLD通報教育部
- 教育部審查 (約**5個工作天**)
- CLD核發入境公函與入境許可給通過審查的學生 (約**3個工作天**)

學生來臺 (詳下頁"入境流程與須知"說明)

- **登機**
- **入境與報到**
- **檢疫與檢測**

臺灣獎學金生(MOFA/MOE) -- 入境流程與須知

出發前

➤ 來臺灣前您需要自己準備好的資料：

1. 配合 CLD 入境調查，於 9/8 前儘快繳交
 - (1) 簽證
 - (2) 抵臺機票
 - (3) 受獎證明
 - (4) CLD 入境與防疫資料 (附件 1)
2. 表定航班時間前三天之內 COVID-19 核酸檢驗陰性報告
3. 附件 3_集中隔離通知書 (如果您未滿 20 歲且將入住集中檢疫所才需要填這份表單)
4. 足夠的臺幣現金

您一到臺灣，就需要支付下列費用 (以下價格可能異動，屆時依當下實際金額支付)：

- (1) 在機場辦理臺灣手機門號：預付卡約 NTD1,000
 - (2) 機場防疫計程車至集中檢疫所或防疫旅館：約 NTD1,500~3,500/單趟
 - (3) 檢測掛號費 (只有住檢疫旅館者需要)：約 NTD1,500
 - (4) 採檢交通費 (來回計程車，只有住檢疫旅館者需要)：約 NTD500
 - 集中檢疫所或防疫旅館費用 (到臺灣前就先預付，等 CLD 排定後通知，詳 p.3)
 - CLD 全額學費 (NTD42,000/季)、報名費 (NTD1,000)與線上測驗費 (NTD1,500) (到臺灣前就先刷卡預付)
 - 抵臺後之基本生活費如房租及押金(通常為房租的 2 個月)、日常生活費等，亦需由學生自行繳付 (以現金付款為主，部份較高金額之費用得匯款)。
 - 獎學金將自學生入學後第二個月起，視學生出席與成績核發。
- (詳 <http://cld.liberal.ntu.edu.tw/attachment/ScholarshipManual.pdf>)

5. 加入 CLD Facebook 以隨時保持聯絡：<https://www.facebook.com/NTU.CLD/>

➤ 您需要等 CLD 給您的資料：

1. CLD 公函與入境許可
2. 防疫旅館入住證明
 - 這兩份文件收到後，請彩色列印出紙本，登機與入境時都需要

登機時

學生登機時須出示：

1. 表定航班時間前三天之內 COVID-19 核酸檢驗陰性報告
2. 以當地手機進入“臺灣入境檢疫系統” (<https://hdhq.mohw.gov.tw/>) 完成線上健康申報
3. 防疫旅館入住證明

抵臺—入境

1. 學生抵臺時請**立刻開手機**，接收“健康申報憑證”簡訊；並以 **FB messenger** (<https://www.facebook.com/NTU.CLD/>) **馬上聯絡 CLD**，告知已抵臺。
 - 您最好事先備妥臺幣現金，如有辦臺灣手機或換現金的需要，請務必在您正式入境前於機場內辦理。
2. 學生**辦理入境**時須出示：
 - (1) “健康申報憑證”簡訊
 - (2) 彩色紙本 CLD 公函與入境許可
 - (3) 防疫旅館入住證明
 - (4) 護照
 - (5) 簽證
 - (6) 附件 3_集中隔離通知書 (如果您未滿 20 歲且將入住集中檢疫所)
3. 搭乘防疫計程車 (現金付款 NTD1,500~3,500)，直接前往集中檢疫所或防疫旅館，並接受第一次 PCR 檢測。

檢疫與檢測

1. 檢疫 (從抵臺隔天起計算 14 天)：

從抵臺當天開始，您必須**每天上午 10:30 前上線填報體溫紀錄**：<http://lin.ee/oY1L00W>
如果您未能如期紀錄，CLD 人員會電話追蹤您的狀況。
2. COVID-19 檢測：
 - (1) 第 10 天，快篩 (入境時會發放快篩劑給您，請保管好，第 10 天自行快篩)
 - (2) 第 12 天，第二次 PCR 檢測
 - (3) 若是住防疫旅館，CLD 將為您向政府預約檢測 (檢測免費)。
若檢測安排在醫療院所，CLD 將安排您搭乘個人計程車，您需現場以現金支付醫院掛號費與來回車資。檢測結果隔天出爐，如有問題，政府會通知您。
 - (4) 檢疫期間如因有任何症狀而接受採檢(學生自費)，檢疫期滿還是要再測一次。
3. 結束檢疫：

檢測結果為陰性，您就可以離開防疫旅館 (請搭乘計程車，費用自付)，自行安排單人住宿。並進行 7 天自主健康管理；自主健康管理期間不得出入公共場合(包含學校)、聚會、外出用餐，離開家/房門必須隨時戴著口罩。檢測結果若為陽性，本國疾管署將接手處理後續就醫安排，而您將無法入學，獎學金身份亦將取消。

集中檢疫所或防疫旅館

依政府規定，會優先安排集中檢疫所，若集中檢疫所房間已滿，則將另外安排防疫旅館。確定後我們會 email 通知您繳費。

1. 集中檢疫所
 - (1) 約 NTD21,000，到臺灣前就先匯款給 CLD 代付費用。
 - (2) 共住 14 天，含 3 餐。

- (3) 地點由本國政府安排，不一定在臺北，可能在外縣市，抵臺當天才能知道地點。若是在外縣市，計程車費用會比較高。
- (4) 若集中檢疫所房間已滿，則將另外安排防疫旅館。
- (5) 來自下列國家，或曾在下列國家轉機者，一律必須入住檢疫旅館：
巴西、印度、英國、秘魯、以色列、印尼、孟加拉、緬甸。
- (6) 如果您未滿 20 歲，請您一定要填寫並請您的父母簽署“附件 3_集中隔離通知書”，並印出後隨身攜帶 (入境需要)。
- (7) 集中檢疫所環境品質不一、也不一定能有網路，且離臺北市中心距離不一 (將衍生您來回防疫計程車費)。若您同意入住集中檢疫所，有可能最後被安排的檢疫所環境不如您預期，甚至沒有網路，無法上線上課程 (但若您無法上線上課程，將造成缺席，單月缺席時數超過 11 小時，將扣發當月獎學金)。
- (8) 如果您不願意住集中檢疫所，請於 9/8 前 email 告知。

2. 防疫旅館

- (1) 約 NTD45,000，到臺灣前就先刷卡付款給飯店。
- (2) 包含 COVID-19 檢測日，共住 16 天，含 3 餐。
- (3) CLD 安排的防疫旅館以「華國大飯店」為優先 (飯店資訊詳附件 2)，若房間已滿，則將另外安排。
- (4) 防疫旅館皆有免費無線網路。

其他須知

1. 如果學生護照、簽證、航班有任何異動，必須第一時間通知 CLD，並說明理由，CLD 必須重新辦理通報，否則學生無法入境。(須在航班出發前至少 8 個工作天告知 CLD)
2. 華語文獎學金受獎生若未能在開課前抵臺，無法領取獎學金。

Taiwanese (MOFA/MOE) Scholarship Recipients – Visa Application

(It takes about 4~5 weeks for the whole procedure.)

- **Red words are the things you need to do.**
- **If you cannot arrive in Taiwan before the CLD course starts, you may lose your scholarship.**
- **If there is any change in your passport, visa and flight, please let CLD know in the first place and explain the reason; CLD have to re-do the confirmation report; otherwise, you may not be able to enter in Taiwan. (Let CLD know about any changes at least 8 working days before your flight departure day.)**

Visa applicants list for MOE verification

- CLD submit scholarship recipients' list to MOE
- MOE forwards the list to Taiwanese consulates (takes about 2 weeks)
- The list arrives in Taiwanese consulates, and **students can apply for visa**

Entry permission

- **At least 2 weeks before departure, students submit passport, visa, flight ticket and scholarship certificate to CLD.**
- CLD reports to MOE
- MOE verification (takes about 5 working days)
- CLD issue and email "official letter and entry permission" to students that MOE has verified. (takes about 3 working days)

Students come to Taiwan

(please read the following pages carefully)

- **Getting aboard**
- **Entry to Taiwan and checking in with MOE**
- **Quarantine and COVID-19 test**

Taiwanese (MOFA/MOE) Scholarship Recipients – Entry to Taiwan

Before Departure

➤ What you need to prepare by yourself:

1. Email following documents to CLD by 9/8 as CLD requested:
 - (1) **Taiwanese visa**
 - (2) **Flight ticket to Taiwan**
 - (3) **Scholarship certificate**
 - (4) **CLD 2021 Summer Entry and Quarantine Form (Attachment-1)**
2. **COVID-19 RT-PCR test negative report issued within 3 days of boarding**
3. **Attachment-3 “Notice of Group Isolation”** (this is only required if you are not yet 20 years old and you are going to stay in Official Center)
4. **New Taiwan Dollars in cash**

You have to pay the following fees upon your arrival in Taiwan:

(All the prices may change, it will be charged on site as its actual price.)

- (1) Buy a Taiwanese cellphone SIM card at airport: Prepaid card about NTD1,000
 - (2) Quarantine taxi to official center/group quarantine facility: about NTD1,500~NTD3,500/one way
 - (3) COVID-19 test registration fee: about NTD1,500
 - (4) Round-way taxi for COVID-19 test (only required for those in quarantine hotel): about NTD500
- Official Center or Quarantine hotel fee (shall be prepaid, CLD will inform you the details when it's confirmed – see p.8)
 - Students have to pay for full CLD tuition fee (NTD42,000/season), application fee (NTD1,000) and online registration fee (NTD1,500) on their own budget by credit card before they come.
 - Students have to pay for their daily expenses on their own budget too, such as rent and rent's deposit (usually 2-month rent), food, transportation fees, etc. (usually paid in cash, if it is a large amount of money, it may be paid by bank remittance).
 - Starting from the 2nd month of enrollment at CLD, scholarship will be given to students based on students' attendance and grades. (Detailed information: <http://cld.liberal.ntu.edu.tw/attachment/ScholarshipManual.pdf>)

5. **Follow CLD Facebook to keep in timely contact with CLD:**

<https://www.facebook.com/NTU.CLD/>

➤ What you need to wait for CLD to give you:

1. **CLD official letter including entry permit**
 2. **Quarantine hotel reservation proof**
- After you receive these 2 documents, **please print them out. Colored hardcopies are necessary** upon getting aboard and entry to Taiwan.

Upon Getting Aboard

Following documents are required upon getting aboard:

1. **COVID-19 RT-PCR test negative report issued within 3 days of boarding**
2. **Report your health status and trip history by logging in “Taiwan Quarantine System”**
(<https://hdhq.mohw.gov.tw/>)
3. **Quarantine hotel reservation proof**

Upon Your Arrival in Taiwan

1. Please **turn on your cellphone immediately** to receive the SMS of “Health Declaration Voucher”, and **contact CLD immediately** by FB messenger
(<https://www.facebook.com/NTU.CLD/>).
 - You are advised to prepare NTD cash in advance. **If you need to buy Taiwanese cellphone SIM card or make currency exchange, you have to do that before going through immigration.**
2. To **go through immigration**, you need:
 - (1) Health Declaration Voucher (sent by SMS)
 - (2) Colored hardcopies of CLD’s official letter with entry permit
 - (3) Quarantine hotel reservation proof
 - (4) Passport
 - (5) Visa
 - (6) Attachment 3-Notice of Group Isolation (only required if you are not yet 20 years old and you are going to stay in Official Center)
3. **Take quarantine taxi to quarantine hotel/official center and take first PCR test**

Quarantine and COVID-19 Test

1. **Quarantine (for 14 days starting from the 2nd day of arrival):**

Starting from the day of your arrival, **you have to report your temperature every day before 10:30 a.m. online:** <http://lin.ee/oY1L00W>
If you fail to do so, CLD staff will call you to check on you.
2. **COVID-19 test:**
 - (1) Between 10th and 12th day of quarantine: rapid test
 - (2) Between 12th and 14th day of quarantine: second time of PCR test
 - (3) If you live in quarantine hotel, CLD will make you a reservation for PCR test from the government. (The test is for free). If the test is taken in hospitals, we will book a round-way taxi for you, you have to pay for the registration fee and round-way taxi between quarantine hotel and hospital in cash on site. Should there be any problem with your test result, the government will inform you directly.
 - (4) If you need to do the test during quarantine when any symptoms occur (test paid by yourself), you still have to do this again after your quarantine.

3. End of Quarantine

If your test result is negative, you can leave quarantine hotel (please take taxi to your next living location and pay for it) and **arrange your own accommodation with independent room** (you cannot share room with others) and a 7-day self-health management follows. **During the 7-day self-health management period, you cannot go to public space (including school), have social gathering, go dining at restaurants, and whenever you leave home/room, please wear a mask all the time.** If your test result is positive, the CDC (Taiwan Centers for Disease Control) will take care of you and you will not be able to get enrolled; and your scholarship will be cancelled.

Quarantine hotel or Group quarantine facility

According to official regulation, **Group quarantine facility is the priority. If the Group quarantine facility is full, we will arrange you quarantine hotel. Once it is confirmed, we will inform you of payment by email.**

1. Official Center

- (1) **About NTD21,000** – prepaid by wiring the money to CLD.
- (2) Duration of stay: 14 days, with 3 meals/day
- (3) The location of the Center is decided by our government, which may be in other cities/counties in Taiwan. You won't know the exact location till your arrival in Taiwan. If it is not in Taipei, the quarantine taxi fee will be higher.
- (4) **They do not have many rooms in Group quarantine facility, if it is full, we will arrange you quarantine hotel.**
- (5) If you are from (or have transferred your flight in) the following countries, you HAVE TO stay in Group quarantine facility :
Brazil, India, the UK, Peru, Israel, Indonesia, Bangladesh, and Myanmar
- (6) **If you are not yet 20 years old and you are going to stay in the Group quarantine facility, you have to fill in and have your parents sign the “Attachment 3 – Notice of Group Isolation”, print it out and keep it with you (required upon your entry to Taiwan).**
- (7) Different group quarantine facilities have great difference in their environment quality and distance from Taipei City. Some of them even don't have available wifi/internet. If you agree to stay in the group quarantine facility, it is possible that the facility you end up in is not as good as you expect and you may even have no internet/wifi for CLD online classes, which will result in your absence in the class, and you may hence lose one month of scholarship (if you miss classes for more than 11 hours in one calendar month).
- (8) **If you do not want to stay in the group quarantine facility, please email us to let us know before 9/8.**

2. Quarantine hotel

- (1) **About NTD45,000** – prepaid to the hotel by credit card

- (2) Duration of stay: 16 days, including the day wait for PCR test result; with 3 meals/day
- (3) CLD's quarantine hotel is "Imperial Hotel" (see Attachment-2); another hotel may be arranged if necessary.
- (4) Free wifi is offered in quarantine hotel

Other Important Notes

1. **If there is any change in your passport, visa and flight, please let CLD know in the first place and explain the reason; CLD have to re-do the confirmation report; otherwise, you may not be able to enter in Taiwan.** (Please let CLD know about any changes at least 8 working days before your flight departure day.)
2. **If Huayu Enrichment Scholarship recipients cannot arrive in Taiwan before the CLD course starts, they will lose their scholarship.**

